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Zápis z 9. jednání Rady pro vnitřní hodnocení VŠE 
Datum: 28. května 2024 

Přítomní: Petr Dvořák, Pavel Hnát, Milan Nidl, Jiří Hnilica, Petr Musílek, Alena Vančurová, Radoslav Delina, Radka 
Druláková, Jakub Fischer, Hana Mikovcová, Hana Machková, Martina Jiránková, Marek Jindra, Martin Lukeš, Marek 
Stříteský, Petr Šimáček, Josef Taušer, Ota Novotný, Jana Skálová, Mojmír Sabolovič, Tomáš Kincl 

Omluvení: Martin Pělucha, Michaela Bauer, Karina Kubelková, Jan Zouhar 

Hosté: Veronika Skočdopolová, Josef Klement, Pavel Krpálek, Katarína Krpálková Krelová 

  Jméno Podpis Funkce/útvar 

Zapsal: Josef Klement   tajemník 

Schválil: Petr Dvořák   rektor 

 

Kontrola úkolů 

ID CO KDO DO KDY STAV 

     

     

 

Komentáře ke kontrole úkolů 

 

Program jednání 
1. Informace k aktuální situaci ohledně institucionální akreditace a NAÚ  
2. Podstatné změny studijních programů Fakulty financí a účetnictví  
3. Harmonogram kontrolních zpráv na NAÚ 
4. Projednání a zařazení vedlejších specializací Behaviorální ekonomie (FPH), EMOS Ekonomická statistika a Komunikace 

informací (obě FIS) do studijních programů 
5. Akreditace MBA programu IT Management and Business Transformation (FIS) 
6. Standard školitele Vysoké školy ekonomické v Praze 
7. Příprava pravidelných hodnotících zpráv v roce 2025 
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8. Různé 

 

Jednání řídil pan rektor Dvořák. Na úvod přivítal přítomné, konstatoval, že je přítomno 20 členů Rady pro vnitřní 
hodnocení VŠE (RVH) a RVH je tedy usnášeníschopná. Pan rektor dále přivítal novou členku rady, paní děkanku FMV 
doc. Ing. Martinu Jiránkovou, Ph.D. a také hosty. 

Rada pro vnitřní hodnocení se hlasováním usnesla na výše uvedeném programu jednání.  

 

1. Informace k aktuální situaci ohledně institucionální akreditace a NAÚ 

Pan rektor Dvořák nejprve shrnul aktuální situaci, tedy že došlo k odejmutí akreditace profesorského řízení pro obor 
Ekonomie a akreditace pro habilitační řízení pro stejný obor končí v prosinci tohoto roku. Fakulta však zatím 
nepřipravila žádost o reakreditaci, což se však bohužel dotýká celé školy. VŠE by jednoznačně měla mít akreditované 
habilitační řízení pro obor Ekonomie, takže se aktuálně pracuje na procesech vedoucích k získání této akreditace na 
jiných fakultách. 

Pan rektor dále informoval členy RVH o obsahu dopisu od předsedy NAÚ Dr. Plagy, který VŠE obdržela 24. 4. 2024. 
Ten upozorňuje na to, že „kvalitu vzdělávací činnosti zajišťuje v souladu s § 77a zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých 
školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), vysoká škola (nikoliv fakulta). Vysoká škola 
je povinna zavést a udržovat funkční systém zajišťování kvality, který bude schopný odhalovat nedostatky a přijímat 
nápravná a preventivní opatření a opatření za účelem zlepšování (§ 77b odst. 2 písm. g) zákona o vysokých školách). 
K tomuto účelu má vysoká škola s institucionální akreditací mj. povinně ustavenou Radu pro vnitřní hodnocení, jejíž 
složení a systém fungování musí umožňovat řádné plnění úkolů v souvislosti se zajišťováním kvality. […] Pokud její 
orgány a zejména Rada pro vnitřní hodnocení neplní dostatečně svoji zákonnou roli a nedokáže zajistit, aby 
akreditované činnosti na fakultách byly uskutečňovány řádně a kvalitně, pak má NAÚ povinnost postupovat podle § 
86 zákona o vysokých školách a přijmout s ohledem na povahu věci sankci, která bude mít dopad na institucionální 
akreditaci“ 

Usnesení č. 142/2024: 

Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství bere kontrolní zprávu na vědomí a současně požaduje další 
kontrolní zprávu o projednání písemného stanoviska Národohospodářské fakulty vysoké školy k bodům, které nebyly 
dosud dostatečně vyjasněny, Radou pro vnitřní hodnocení vysoké školy. O předložení uvedené kontrolní zprávy Rada 
NAÚ žádá bezprostředně po příštím zasedání Rady pro vnitřní hodnocení vysoké školy. 

 

19. března 2024 RVH přijala toto usnesení: 

RVH projednala oba podněty NAÚ, reakci fakulty na ně a žádá paní proděkanku o písemné vyjádření k diskutovaným 
opatřením směrem do budoucna na příštím jednání RVH. RVH bude vypořádání připomínek věnovat pozornost v rámci 
pravidelné hodnotící zprávy všech tří studijních programů v roce 2025. 

RVH na základě písemného podkladu od NF přijala 16. dubna toto usnesení: 

RVH bere stanovisko na vědomí a požaduje předložení průběžné informace o vyhodnocení podaných grantových 
žádostí na prosincovém zasedání RVH a požaduje, aby fakulta věnovala v pravidelné hodnotící zprávě pozornost 
vyhodnocení všech přijatých změn.  

Dle pror. Hnáta však zůstávají pochybnosti procesního charakteru týkající se zejména složení akreditační rady, které 
neodpovídá vnitřním předpisům fakulty, dále je otázkou frekvence prezenčních jednání vědecké rady. A v neposlední 
řadě v oblasti školitelů doktorského studia fakulta sice reagovala omezením seznamu školitelů, ale kontrolní činnost 
VŠE odhalila další dílčí nedostatky.  

https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/Forms/AllItems.aspx?id=%2Fsites%2FRadaprovnitnhodnocenVE%2FPodklady%20pro%20jednani%20RVH%2F2024%2D04%2D16%2FVyja%CC%81dr%CC%8Ceni%CC%81%20NF%20VS%CC%8CE%20pro%20RVH%2016%2E4%2E2024%2Epdf&parent=%2Fsites%2FRadaprovnitnhodnocenVE%2FPodklady%20pro%20jednani%20RVH%2F2024%2D04%2D16&p=true&ga=1
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Diskuse 

Dle pana rektora nejde o to otevřít nová témata, a proto nebyla pozvána ani paní zastupující děkanka Zubíková. 
V diskusi se dále hovořilo o plánu NF ukončit odebírání studijního předmětu Statistika od FIS a zajišťovat jej externě, 
což je dle členů RVH špatným krokem jak pro fakultu, tak celou VŠE. Dle paní prorektorky Machkové jde o základní 
předmět, který FIS vyučuje kvalitně a velmi těžko se budou hledat lepší pracovníci. Dle doc. Deliny jde o zajištění 
managementu kvality, tedy takových procesů, které při zaznamenání problémů povedou k jejich internímu vyřešení, 
což bude mít pozitivní dopady na výuku daného kurzu také pro jiné fakulty. Pokud dojde k přechodu na externí 
zajištění výuky, dochází k ohrožení celého managementu kvality. Dle pana rektora Dvořáka platí, že pokud je problém 
v kvalitě, pak je nezbytné hledat způsoby nápravy mezi garanty předmětů a proděkany, a ne hledat externí zdroje 
výuky. Také další členové rady se vyjádřili ve prospěch zachování interního poskytování kurzů mezi fakultami. 
Následně se debata stočila k výuce matematiky, kterou pro NF dlouhodobě zajišťují pedagogové z Matematicko-
fyzikální fakulty Univerzity Karlovy. Dle pana děkana Fischera byly určité nedostatky v propojení matematické teorie 
a ekonomie v posledním roce intenzivně řešeny a mimo jiné došlo k výměně vedoucího katedry matematiky, po níž 
se situace zlepšila. Pan děkan Hnilica potvrdil, že FPH aktuálně vyjednává o obsahu kurzu matematiky od FIS a tato 
vyjednávání vypadají nadějně. V diskusi se dále hovořilo o možné potřebě harmonizace předmětů TZ a PZ.  

 

Závěry a úkoly: 

Návrh usnesení: 

“RVH vyzývá nově jmenovaného děkana NF, aby co nejdříve po jmenování řešil zjištěné procesní nedostatky (členové 
Akreditační rady, jednání Vědecké rady) a o přijatých opatřeních informoval na nejbližším jednání RVH. 

RVH vyzývá nově jmenovaného děkana NF, aby co nejdříve po jmenování dále řešil otázku nehabilitovaných školitelů 
doktorského studia a o přijatých opatřeních informoval na nejbližším jednání RVH. 

RVH požaduje, aby předměty PZ/ZT byly primárně zajištovány specializovanými pracovišti VŠE při splnění všech 
existujících standardů a případné nedostatky v zajišťování byly řešeny jednáními mezi garanty programů a 
pracovištěm zajišťujícím výuku. Případné výjimky by měla projednat a schválit RVH." 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 20 členů, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Rektor zajistí odeslání požadované kontrolní zprávy na NAÚ. 

 

2. Podstatné změny studijních programů Fakulty financí a účetnictví 

Fakulta financí a účetnictví prostřednictvím pana děkana Musílka informovala RVH o záměru změnit garanta studijního 
programu N-FO Finance a oceňování podniku. Původní garant prof. Ing. Miloš Mařík, CSc. požádal ze zdravotních 
důvodů o uvolnění z této pozice. Novým garantem by se měl stát doc. Ing. Pavel Svačina, Ph.D. Návrh projednala a 
schválila Akreditační rada FFÚ dne 13. března 2024 a následně 16. dubna 2024 také prostřednictvím hlasování per 
rollam Vědecká rada FFÚ. Pokud procedura proběhne i na RVH úspěšně, pan děkan Musílek plánuje jmenovat doc. 
Svačinu garantem N-FO od září 2024, kdy mu bude navýšen úvazek na 1,0. 

Dále fakulta informovala o následujících změnách garantů studijních programů: 

• B-BP Bankovnictví a pojišťovnictví: stávající garant doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., nový garant prof. PhDr. 
Petr Teplý, Ph.D. 

• N-BP Bankovnictví a pojišťovnictví: stávající garant doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., nová garantka prof. Ing. 
Eva Ducháčková, CSc. 
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• B-UC Účetnictví a finanční řízení podniku: stávající garantka prof. Ing. Libuše Müllerová, CSc., nová 
garantka doc. Ing. Jana Skálová, Ph.D. 

Všechny změny probíhají na vlastní žádost dosavadních garantů. Noví garanti splňují požadavky NAU jak z hlediska 
velikosti akademických úvazků na VŠE a mimo VŠE, tak z hlediska kvalitní publikační činnosti v posledních pěti letech. 
Návrhy Akreditační rada FFÚ projednala a schválila dne 2. května 2024, následně byly postoupeny k per rollam 
hlasování Vědecké radě FFÚ, která je schválila 13. května 2024. Pokud celá procedura proběhne i na RVH úspěšně, 
plánuje děkan FFÚ jmenovat nové garanty nejpozději od září 2024. 

Závěry a úkoly: 

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 
a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 Statutu VŠE v Praze a čl. 8 směrnice 
rektora Tvorba a uskutečňování studijních programů na VŠE (SR 1/2018) souhlasí se změnami garantů studijních 
programů N-FO Finance a oceňování podniku, B-BP Bankovnictví a pojišťovnictví, N-BP Bankovnictví a pojišťovnictví, 
B-UC Účetnictví a finanční řízení podniku.“ 

Pro přijetí návrhů hlasovalo 20 členů, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Fakulta oznámí jmenování nových garantů OŘK. 

 

3. Harmonogram kontrolních zpráv na NAÚ 

Rektor seznámil členy rady s aktuálně připravovanými kontrolními zprávami a zdůraznil, že pro vytvoření kvalitní 
kontrolní zprávy je třeba mít na fakultách zavedené funkční procesy jejich tvorby. Dle prorektora Hnáta byla poslední 
kontrolní zpráva programu D-MS Mezinárodní studia a diplomacie a D-MSE International and Diplomatic Studies 
(FMV) odeslána dne 19. dubna 2024. Další kontrolní zpráva z programu N-UP Učitelství ekonomických předmětů pro 
střední školy má termín pro odeslání 30. 9. 2024. Děkan Musílek spolu s garantem studijního programu N-UP následně 
podali členům rady detailní informace o obsahu zprávy. Program například reagoval na kritiku přílišného zaměření na 
Učitelství oproti Ekonomickým oborům zavedením nových kurzů nebo došlo ke zlepšení publikační činnosti 
vyučujících. 

Diskuse 

Dle prorektora Hnáta je zlepšení grantové činnosti dlouhodobým procesem, a proto je třeba se zaměřit právě na tuto 
oblast. Dále doporučil posílení popisu některých částí kontrolní zprávy týkající se právě grantové činnosti a požádal o 
zaslání finální verze na Oddělení řízení kvality. 

Níže je uveden seznam kontrolních zpráv, které VŠE předkládá NAÚ (plný seznam zde): 

Název akreditace  Typ  Kontrolní zpráva  Termín  Odesláno  
Studijní programy NF    S ohledem na informace o odchodu některých 

akademických pracovníků Rada NAÚ požaduje 
předložit kontrolní zprávu, ve které vysoká škola 
uvede, jakým způsobem Rada pro vnitřní 
hodnocení vysoké školy prověřila (popřípadě 
zamýšlí prověřit) změny v personálním 
zabezpečení studijních programů uskutečňovaných 
na Národohospodářské fakultě vysoké školy 
(zvláště pokud jde o změny garantů studijních 
programů, garantů základních předmětů 
profilujícího základu a garantů ostatních předmětů 
profilujícího základy, resp. o otázku, zda garanti 
studijních programů/studijních předmětů vyhovují 

31.03.2024  27.3.2024  

https://vse.sharepoint.com/:f:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-05-28/KZ%20FMV%20-%20D-MS,%20D-MSE?csf=1&web=1&e=NmtaTt
https://vse.sharepoint.com/:f:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-05-28/KZ%20FF%C3%9A%20-%20N-UP?csf=1&web=1&e=CAZZyn
https://vse.sharepoint.com/:f:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-05-28/KZ%20FF%C3%9A%20-%20N-UP?csf=1&web=1&e=CAZZyn
https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Lists/Hodnotc%20zprvy%20pro%20NA/AllItems.aspx


 

 ZÁPIS Z 9. JEDNÁNÍ RVH VŠE ǀ 28. května 2024 ǀ 5/11 

standardům pro akreditace, mj. i s ohledem na 
zaměření jejich publikační a další tvůrčí činnosti).  

Mezinárodní studia a 
diplomacie, International 
and Diplomatic Studies  

D  o publikační činnosti publikační činnost 
akademických pracovníků zapojených do 
uskutečňování studijního programu – vyučujících, 
školitelů a členů oborové rady (v rozsahu přílohy C-
I žádosti o akreditaci)  

30.04.2024  19.4.2024  

Studijní programy NF  
  

  Rada NAÚ se na svém zasedání rovněž zabývala 
kontrolní zprávou Vysoké školy ekonomické v 
Praze, která se týkala údajů, jakým způsobem Rada 
pro vnitřní hodnocení vysoké školy prověřila 
(popřípadě zamýšlela prověřit) změny v 
personálním zabezpečení studijních programů 
uskutečňovaných na Národohospodářské fakultě 
vysoké školy (zvláště pokud šlo o změny garantů   
studijních programů, garantů základních 
teoretických předmětů profilujícího základu a 
garantů ostatních předmětů profilujícího základu, 
resp. o otázku, zda garanti studijních 
programů/studijních předmětů vyhovovali 
akreditačním standardům, mj. i s ohledem na 
zaměření jejich publikační a další tvůrčí činnosti).   
Usnesení č. 142/2024:  
Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké 
školství bere kontrolní zprávu na vědomí a 
současně požaduje další kontrolní zprávu o 
projednání písemného stanoviska 
Národohospodářské fakulty vysoké školy k bodům, 
které nebyly dosud dostatečně vyjasněny, Radou 
pro vnitřní hodnocení vysoké školy. O předložení 
uvedené kontrolní zpráva Rada NAÚ žádá 
bezprostředně po příštím zasedání Rady pro vnitřní 
hodnocení vysoké školy.  

15.06.2024    

Učitelství ekonomických 
předmětů pro střední školy  

N  Rada NAÚ dále požaduje předložit kontrolní zprávu 
o personálním zabezpečení studijního programu, o 
provedených úpravách studijního plánu a obsahu a 
rozsahu SZZ a o řešených externích vědeckých a 
výzkumných projektech souvisejících se 
zaměřením studijního programu na učitelství 
ekonomických předmětů (v rozsahu příloh B-IIa, C-I 
a C-II žádosti o akreditaci).  

30.09.2024    

Management  HŘ  o personálním zabezpečení oboru a vědecko-
výzkumné činnosti (v rozsahu příloh D-I, F-I a F-V 
žádosti o akreditaci).  

31.12.2024    

Obchodní a mezinárodní 
hospodářské právo  

D  o řešených externích vědeckých a výzkumných 
projektech, a to včetně projektů s odpovídajícím 
mezinárodním rozměrem (v rozsahu přílohy C-II 
žádosti o akreditaci), a o naplňování podmínky 
zahraniční stáže či jiného zapojení do mezinárodní 
vědecké činnosti u studentů doktorského studia.  

30.06.2025    
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Mezinárodní ekonomické 
vztahy  

HJŘ  o zapojení do řešení mezinárodních vědeckých a 
výzkumných projektů a o publikační činnosti 
akademických pracovníků zajištujících obor řízení 
v zahraničních impaktovaných časopisech – 
zejména v časopisech nacházejících se v Q1 a Q2 (v 
rozsahu příloh D-I, F-I, F-II a FV žádosti o 
akreditaci). Rada NAÚ požaduje předložení 
uvedené kontrolní zprávy k 31. říjnu 2026.  

31.10.2026    

Mezinárodní politické 
vztahy  

HJŘ  o personálním zabezpečení oboru řízení a o 
vědecké a výzkumné činnosti pracoviště (v rozsahu 
příloh D-I, F-I, F-II, F-V a G-I žádosti o akreditaci),  

31.12.2026    

Obchodní právo  HŘ  o personálním zabezpečení oboru řízení a o 
vědecké a výzkumné činnosti pracoviště (v rozsahu 
příloh D-I, F-I, F-II, F-V a G-I žádosti o akreditaci)  

31.12.2026    

Ekonometrie a operační 
výzkum  

HJŘ  o vědecké a výzkumné činnosti pracoviště s 
odpovídajícím mezinárodním rozměrem, včetně 
informací o zapojení do řešení zahraničních grantů 
a projektů (v rozsahu přílohy D-I žádosti o 
akreditaci).  

31.05.2028    

Statistika  HJŘ  o vědecké a výzkumné činnosti pracoviště s 
odpovídajícím mezinárodním rozměrem, včetně 
informací o zapojení do řešení zahraničních grantů 
a projektů (v rozsahu přílohy D-I žádosti o 
akreditaci).  

31.05.2028    

Finance  HJŘ  o vědecké a výzkumné činnosti 
pracoviště související s oborem řízení (v 
rozsahu přílohy D-I žádosti o akreditaci).  

30.06.2028    

          

 

 

Závěry a úkoly: 

 

 

4. Projednání a zařazení nových vedlejších specializací (FIS, FPH) 

Vedlejší specializace 3BE Behaviorální ekonomie je k dispozici v akreditačním modulu. VS 3BE je určena pro navazující 
magisterské programy v češtině, které mají mít vedlejší specializaci. 

Vedlejší specializace behaviorální ekonomie je navržena tak, aby poskytla studentům komplexní porozumění 
ekonomickému rozhodování a lidskému chování obecně z pohledu ekonomie. Tato specializace klade důraz na rozvoj 
analytického a kritického myšlení prostřednictvím aplikace výzkumných metod v ekonomickém a manažerském 
kontextu. Kurzy vybaví studenty škálou nástrojů a technik s praktickým uplatněním pro lepší porozumění chování 
zákazníků, konkurence nebo zaměstnanců firmy (např. evaluace dopadu opatření jako A/B testing, motivačních 
programů nebo implementace možných cenových strategií). Absolventi tak budou mít univerzální uplatnění a 
možnost lukrativní kariéry v oblastech managementu, marketingu, reklamy, poradenství, médií, ve státním sektoru, v 
mezinárodních organizacích nebo akademické sféře. Většina předmětů je vyučována v angličtině, což posiluje jazykové 
dovednosti studentů a připravuje je na mezinárodní kariéru. 

https://insis.vse.cz/akreditace/login.pl
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Vedlejší specializace EMOS Ekonomická statistika je přístupná v akreditačním modulu. VS je určena studentům 
prezenčních magisterských studijních programů s akademickým profilem vyučovaných v českém jazyce. Absolventi 
studijního programu Statistika navíc získají certifikát od Eurostatu. Praxe bude probíhat v ČSÚ a dalších veřejných 
institucích.  

Vedlejší specializace rozvíjí znalosti z programu Statistika v oblasti oficiální statistiky. Statistický úřad Evropských 
společenství (EUROSTAT) udělil programu Statistika akreditaci EMOS, která umožňuje studentům, kteří absolvují 
specifické kurikulum, udělit vedle vysokoškolského titulu také mezinárodně uznávaný EMOS certifikát. Součástí 
vedlejší specializace jsou proto předměty, které nejsou standardně povinné (a částečně ani volitelné) v programu 
Statistika. Mezi ně patří zejména stáž v organizaci státní statistické služby o rozsahu 12 ECTS. Dále jsou to předměty 
týkající se státní statistické služby a její organizace, oficiální statistiky nebo implementace znalostí v rámci formulování 
různých politik. 

Poslední nová vedlejší specializace Komunikace informací je přístupná v akreditačním modulu. VS je určena 
prezenčním magisterským studijním programům s akademickým profilem vyučovaným v českém jazyce. 

Vedlejší specializace je zaměřena na specifika zadávání a tvorby komunikačních výstupů a jejich odezvu v mediálním 
prostředí. Student se naučí pracovat se základními funkcemi komunikace (informovat, edukovat, bavit, přesvědčovat) 
a porozumět interpretaci vytvořeného narativního nebo multimediálního díla v mediálnímu prostoru. Získají přehled 
o klíčových aktérech, mediálních produktech a formátech, chování publika a intepretaci komunikovaných informací. 
Důraz je kladen na pochopení role médií v komunikačním procesu, na postavení médií ve společnosti a různé vlivy a 
účinky médií na příjemce informací dle aktuální situace v mediálním prostoru. Prakticky se student naučí dílo 
koncepčně i projektově naplánovat, vytvořit a vyhodnotit potenciální nebo reálný dopad v kontextu současných 
komunikačních a mediálních trendů. 

Prorektor Hnát informoval radu, že RVH neakredituje vedlejší specializace, ale schvaluje jejich přiřazení ke studijním 
programům. Celkový seznam všech vedlejších specializací a studijních programů je zde. 

Závěry a úkoly: 

„RVH schvaluje přiřazení uvedených vedlejších specializací do vybraných studijních programů.“ 

Pro přijetí návrhů hlasovalo 20 členů, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

 

5. Akreditace MBA programu IT Management and Business Transformation (FIS)  

Děkan Fischer předložil na jednání RVH žádost o akreditaci nového programu MBA IT Management and Business 
Transformation. Akreditace byla projednána Akreditační radou fakulty 22. dubna 2024. Dle garanta programu, Ing. 
Milana Nidla, MBA jde o vysoce náročný a reputační anglický MBA program se zahraničním přesahem. Skládá se z 13 
předmětů a půlroční přípravy závěrečného projektu s jeho následnou obhajobou. Předměty nabízejí jak teoretické 
základy, tak především silný přesah do praxe. Návrh programu MBA byl v průběhu jeho tvorby představen některým 
vysokým manažerům z bank a dalších společností, kteří jej hodnotili velmi pozitivně.  

MBA program umožňuje studentům získat komplexní znalosti, dovednosti a kompetence manažerů, kteří řídí IT, nebo 
jsou zodpovědní za řízení IT nebo pracují na této úrovni řízení. Nabízí specializovaný výcvik zaměřený na roli IT, řízení 
programů a projektů, řízení procesů IT služeb, IT architekturu a správu dat, infrastrukturu, kybernetickou bezpečnost 
a řízení rizik, IT správu, správu vztahů s dodavateli, finanční řízení IT a digitální transformaci a inovace, vedení 
skupinových IT a další. Program pomáhá rozvíjet dovednosti pro aplikaci znalostí a dovedností získaných při řízení IT v 
kontextu digitální a business transformace. 

 

Diskuse 

https://insis.vse.cz/akreditace/login.pl
https://insis.vse.cz/akreditace/login.pl
https://vse.sharepoint.com/:x:/s/rek/vedeni/rpvhk/EfCeAlZvNAhAjM1HcoVzKbkBFoCpM01qJWcfs_L02gILog?e=QNlABd
https://vse.sharepoint.com/:b:/s/RadaprovnitnhodnocenVE/EdHWNm9F2xtGqgF3sg4iyBABmy2E5OKPwbRaVAiVd9LryA?e=Uj4xMd
https://vse.sharepoint.com/:b:/s/RadaprovnitnhodnocenVE/EdHWNm9F2xtGqgF3sg4iyBABmy2E5OKPwbRaVAiVd9LryA?e=Uj4xMd
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Dle pana prorektora Hnáta jde o kvalitně zpracovaný program splňující všechny požadavky. Dle pana rektora bude pro 
celou univerzitu dobře, pokud se nabídka kvalitních programů MBA bude i nadále rozšiřovat.   

Závěry a úkoly: 

Z jednání odešel pan děkan Fischer, bylo přítomno 19 členů RVH.  

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle §1 odst. 1 písm. c) a §2 odst. 1 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o 
změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), a dále dle čl. 8 odst. 3 Řádu celoživotního vzdělávání a 
vzdělávání v mezinárodně uznávaných kurzech Vysoké školy ekonomické v Praze uděluje akreditaci programu MBA IT 
Management and Business Transformation.  

• Doba platnosti akreditace: 10 let (28. 5. 2024–27. 5. 2034)”  

 

Pro přijetí návrhů hlasovalo 18 členů, proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

Pan děkan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 20 členů rady. 

 

Tajemník rady zajistí archivaci akreditace. OŘK ve spolupráci s FIS zajistí evidenci v InSIS. 

 

6. Standard školitele Vysoké školy ekonomické v Praze 

Dle Pravidel rektor „v rozsahu a mezích stanovených zákonem, dalšími právními předpisy a tímto vnitřním předpisem 
vydává pro zajištění realizace systému zajišťování a vnitřního hodnocení kvality směrnice, příkazy a opatření.“ Jedním 
z nich je nově předložený Standard školitele VŠE. Tento předpis s celoškolní působností upravuje práci školitelů 
studentů doktorského studia a s tím související aspekty na Vysoké škole ekonomické v Praze. Předpisem jsou 
vymezeny požadavky na školitele, principy supervize, role školitele při přijímacím řízení a povinnosti školitele. 
Upraveno je též hodnocení školitelů, role konzultanta disertační práce a podpora ze strany organizace. Cílem zavedení 
standardu školitele je přispět ke zvýšení efektivity a kvality doktorského studia na VŠE. 

Materiál byl připraven grémiem proděkanů pro vědu a výzkum v průběhu roku 2023, následně připomínkován na 
vedení VŠE a na kolegiu rektora. Na znění Standardu školitele je shoda všech šesti fakult, s výjimkou požadavků na 
publikační činnost školitelů, kde děkan FFÚ a statutární zástupkyně děkana NF s těmito požadavky vyjádřili nesouhlas 
a preferují pouze obecné požadavky na tvůrčí činnost s tím, že fakulty stanoví konkrétní požadavky pro jednotlivé 
vědní obory. Ze strany děkanů ostatních fakult byla vyjádřena preference požadavky ponechat tak, jak jsou v návrhu 
specifikovány. 

 

Diskuse 

V diskusi zaznělo, že zvýšení požadavků na školitele a očekávaný pokles jejich počtu bude v souladu s předpokládaným 
snížením počtu doktorských studentů. Ti totiž nově budou pobírat 1.2násobek průměrné mzdy, takže nebude možné 
udržet jejich současný počet. Následně se hovořilo o tom, že předložený Standard školitele VŠE definuje doporučené 
požadavky a finální rozhodnutí o podmínkách kladených na školitele nadále zůstává v gesci děkanů a fakult. Ti tedy 
mají možnost zavádět přechodná období, nechat nevyhovující školitele doškolit aktuálně vedené doktorandy, ale 
neumožňovat jim nábor dalších, nebo tento standard zavádět i dalšími způsoby. Dle prorektora Lukeše však ani 
Standard školitele VŠE nelze považovat za vyloženě tvrdý, protože stanovuje jako minimum publikaci Q2 ve Scopus, 
kde se nachází velké množství časopisů. Zároveň připomněl trend, kdy se při hodnocení vědy přihlíží pouze na Q1 Q2 
dle AIS, takže standard je ve svých požadavcích ještě mírný. Dle děkana Fischera se na doktorandy kladou vysoké 
požadavky s ohledem na publikace, granty a další povinnosti, kdy nově získají i nemalé stipendium, a proto je vedení 
nejlepšími školiteli nezbytným dalším krokem k jejich úspěchu. Školitelé, kteří nesplňují podmínky, mají navíc čas si 

https://vse.sharepoint.com/:b:/s/RadaprovnitnhodnocenVE/EcrngUcwJMRNpj1IYOmR4f8BEaeWECtES2cS3GbF7BSeYg?e=WYrlTt
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svou publikační činnost zlepšit. Dle děkana Hnilici by mělo být ultimátním cílem vychovávat takové absolventy 
doktorských programů, kteří bez problému najdou místa na zahraničních univerzitách. Dle rektora Dvořáka nebude 
zvyšování kvality školitelů i doktorandů snadné, ale laťka není položena tak vysoko a pro VŠE je to nezbytné. Proto 
žádá přítomné děkany, aby tento postup vysvětlovali na svých fakultách.  

Závěry a úkoly: 

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE projednala Standard školitele Vysoké školy ekonomické v Praze.“ 

 

 

7. Příprava pravidelných hodnotících zpráv v roce 2025   

Pan rektor zahájil diskusi o harmonogramu a přípravě pravidelných hodnotících zpráv studijních programů, vedlejších 
specializací a fakult, která RVH čeká v prvním pololetí roku 2025. Poslední pravidelné hodnotící zprávy schvalovala 
RVH v září 2021, tedy krátce po akreditaci nových studijních programů. Nyní poprvé je příležitost komplexně zhodnotit 
nově akreditované studijní programy po reformě zákona o VŠ. 

Článek 23 
Pravidelné hodnotící zprávy a datová analytika VŠE 

... 

(6) V rámci vnitřního hodnocení kvality na VŠE je na úrovni fakulty zpracovávána pravidelná hodnotící zpráva 
o vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činnostech fakulty. 

(7) V rámci vnitřního hodnocení kvality na VŠE jsou na úrovni studijního programu a vedlejší specializace 
zpracovávány tyto pravidelné hodnotící zprávy: 

a. Pravidelná hodnotící zpráva o uskutečňování studijního programu, 
b. Pravidelná hodnotící zpráva o uskutečňování vedlejší specializace. 
 

(8) Pravidelné hodnotící zprávy podle odstavců 6 a 7 se zpracovávají jedenkrát za čtyři roky. 

Článek 24 
Pravidelná hodnotící zpráva o uskutečňování studijního programu 

(1) Pravidelnou hodnotící zprávu o uskutečňování studijního programu zpracovává garant studijního 
programu a předkládá ji ke schválení akreditační radě fakulty v případě bakalářského nebo magisterského 
studijního programu a oborové radě v případě doktorského studijního programu. 

(2) Pravidelná hodnotící zpráva o uskutečňování studijního programu obsahuje minimálně tyto části: 

• shrnutí vývoje daného studijního programu za poslední čtyři roky, 
• shrnutí opatření přijatých na základě výsledků studentských anket, včetně vyhodnocení účinnosti 

těchto opatření, za poslední čtyři roky, 
• shrnutí výsledků všech částí státní závěrečné zkoušky za poslední čtyři roky, 
• zhodnocení dosažení odborných znalostí a dovedností odpovídajících cílům a zaměření studia, 
• návrhy změn v koncepci studijního programu a ve výsledcích učení pro následující období. 

(3) Děkan, akreditační rada fakulty v případě bakalářského nebo magisterského studijního programu nebo 
oborová rada v případě doktorského studijního programu si může vyžádat předložení mimořádné hodnotící 
zprávy o uskutečňování studijního programu. 
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Článek 25 
Pravidelná hodnotící zpráva o uskutečňování vedlejší specializace 

(1) Pravidelnou hodnotící zprávu o uskutečňování vedlejší specializace zpracovává garant vedlejší specializace 
a předkládá ji ke schválení akreditační radě fakulty. 

(2) Pravidelná hodnotící zpráva garanta vedlejší specializace obsahuje minimálně tyto části: 

• shrnutí vývoje dané vedlejší specializace za poslední čtyři roky, 
• shrnutí výsledků studentských anket a opatření přijatých na jejich základě, včetně vyhodnocení 

účinnosti těchto opatření, za poslední čtyři roky, 
• shrnutí výsledků všech částí státní závěrečné nebo souborné zkoušky za poslední čtyři roky, 
• zhodnocení dosažení odborných znalostí a dovedností odpovídajících cílům a zaměření studia, 
• návrhy změn v koncepci vedlejší specializace a ve výsledcích učení pro následující období. 

(3) Děkan nebo akreditační rada fakulty si mohou vyžádat předložení mimořádné hodnotící zprávy o 
uskutečňování vedlejší specializace. 

Článek 26 
Pravidelná hodnotící zpráva o vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činnostech fakulty 

(1) Pravidelnou hodnotící zprávu o vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činnostech fakulty předkládá děkan 
ke schválení Radě pro vnitřní hodnocení VŠE. 

(2) Rada pro vnitřní hodnocení VŠE, případně jí ustavená pracovní skupina, si může od děkana vyžádat 
doplňující informace k předložené zprávě. 

(3) Rada pro vnitřní hodnocení VŠE při projednávání pravidelné hodnotící zprávy rozhodne jedním z 
následujících způsobů: 

• schválí pravidelnou hodnotící zprávu fakulty bez výhrad, 
• schválí pravidelnou hodnotící zprávu fakulty s výhradou k jednomu či více studijním programům nebo 

k jedné či více vedlejším specializacím uskutečňovaným fakultou, nebo 
• neschválí pravidelnou hodnotící zprávu fakulty. 

(4) Rada pro vnitřní hodnocení VŠE neschválí pravidelnou hodnotící zprávu fakulty, jestliže shledá závažné 
nedostatky při realizaci studijních programů či vedlejších specializací. 

(5) Výsledek projednání pravidelné hodnotící zprávy fakulty je podkladem pro rozhodování Rady pro vnitřní 
hodnocení VŠE o vnitřní akreditaci studijních programů fakulty. 

(6) Rada pro vnitřní hodnocení VŠE si může vyžádat předložení mimořádné hodnotící zprávy fakulty. 

 

Vzhledem k rozvoji akreditačního modulu InSIS a v zájmu důkladného posouzení předložených zpráv navrhuje RVH 
následující postup: 

1. Pravidelné hodnotící zprávy programů a vedlejších specializací budou zpracovány také v akreditačním modulu 
InSIS na akreditačních formulářích, které jsou pro hodnocení relevantní (zejména B-I, C-I, C-II, C-V a D-I). 
Formuláře mohou být pro tyto účely doplněny o hodnotící komentáře. 

2. Akreditační formuláře budou předloženy RVH spolu s Pravidelnou hodnotící zprávou o vzdělávací, tvůrčí a s 
nimi souvisejících činnostech fakulty, a to dvoukolově: 

a. na prvním jednání bude ustavena pracovní skupina ze členů RVH pro každou zprávu, která zpracuje 
posudek, 

b. na druhém jednání bude vyhodnocen posudek pracovní skupiny, analýza OŘK ohledně formální 
správnosti spisu a projednána zpráva. 

Navrhovaný časový harmonogram: 

1. Říjen/listopad 2024 - spuštění spisů v akreditačním modulu InSIS. 
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2. Únor/březen 2025 - jednání akreditačních a oborových rad fakult. 
3. Květen/červen 2025 - první jednání RVH (určení pracovní skupiny). 
4. Září 2025 - druhé jednání RVH (projednání). 

 

RVH diskutovala možnost kodifikovat výše uvedený postup v pravidlech kvality nebo směrnici rektora. Operativnější 
řešení je, aby RVH vždy v předstihu stanovila podmínky projednání dle aktuální situace. 

 

Diskuse 

Dle pana rektora bude během celého procesu tvorby pravidelných hodnotících zpráv nutná spolupráce děkanů a členů 
RVH. Cílem je získat aktuální a přesnou informaci o tom, jak studijní programy skutečně fungují a zároveň identifikovat 
trend jejich dalšího směřování. Dle pana rektora je důležitá stručnost a přesnost zpráv. Dobrou zprávou je, že díky 
velkému množství práce Centra informatiky dostane každý hodnotitel informace a data z InSIS, což zjednoduší 
přípravu zpráv. Nezbytné ovšem bude získat aktuální CV všech pracovníků. Na to reagoval doc. Delina sdílením 
zkušeností ze Slovenska, kde se osvědčilo zavedení automatických upozornění prostřednictvím informačního systému.  

Závěry a úkoly: 

RVH projednala předložený postup a harmonogram hodnotících zpráv bez připomínek. 

 

8. Různé 

Pan prorektor Hnát informoval členy rady o vývoji počtu přihlášek na jednotlivé programy. Datovou analytiku mají 
členové RVH k dispozici zde: Přijímací řízení (sharepoint.com) 

Následovala diskuse zabývající se rozdílným nastavením termínů uzávěrek přijímacího řízení. Dle paní prorektorky 
Machkové by bylo vhodné sjednotit termíny do jednoho. Dle pana děkana Fischera je však problém u některých 
anglických studijních programů vzhledem k vízové povinnosti.  

VŠE pracuje na projektu NPO Green Deal, který předpokládá akreditaci dvou studijních programů, u kterých bude 
nezbytné předložit žádosti o akreditace nejpozději v říjnu 2024. 

Pan rektor Dvořák poděkoval všem členům RVH za jejich čas a energii, kterou pro radu za semestr vykonali, a popřál jim 
krásné prázdniny. 

 

 

Další jednání rady  
22. října 2024 

17. prosince 2024 

https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/SitePages/Prijimaci-rizeni.aspx
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